

Secrétariat aux relations
avec les Québécois
d'expression anglaise



CENTRE FOR ACCESS TO
SERVICES IN ENGLISH
CENTRE D'ACCÈS POUR
SERVICES EN ANGLAIS

PRESS RELEASE
For Immediate Release

Over 450 Years of Song: Religious Heritage Days Concert

(Drummondville, Sept. 2, 2021) – CASE is partnering with the St. George Foundation to produce a unique concert of music and stories that will be presented as part of the official events offered during *Les Journées du patrimoine religieux*.

The concert will be taking place on Saturday, September 11th at 2:00 p.m. at St. George Anglican Church in Drummondville and on Sunday, September 12th at 2:00 p.m. at South Durham United Church in South Durham.

L'Ensemble Vocal St. George has been formed especially for the occasion and brings together 8 local singers, including voice teacher Diane Duguay and members of the Drummondville choir, Choeur Bella Voce.

On the program are hymns, chorales, and sacred music covering the period from the Protestant Reformation of the 1500s to the early 1900s, including pieces by Martin Luther, Thomas Tallis, and J.S. Bach.

Some of the tunes and hymns will be well-known to many members of the public, and would have been equally well known to some of the first pioneers in the area. Interwoven throughout the concert will be stories and anecdotes shared by storyteller Julie Miller, that trace the growth of singing in Protestant churches and which reveal the fascinating stories behind many of the old hymns. This is a FREE bilingual event with English and French segments.

About the Centre for Access to Services in English

The Centre for Access to Services in English provides support and resources to facilitate and promote the well-being of the English-speaking population of the Mauricie and Centre-du-Québec regions of Québec, Canada. We also help to build bridges with the wider community. Our health, education, and wellness programs aim to build community through engaging workshops and family activities for all ages. For more information, please visit our website at <https://www.casemcq.com/> or our Facebook page at <https://www.facebook.com/casemcq>.

About The St. George Foundation

The St. George Foundation is an organization dedicated to protecting the heritage site of St. George's Church. Their mission is to preserve and enhance their religious and cultural heritage. Foundation board members and volunteers work to enhance the site and buildings of St. George's Church by balancing repair, restoration and promotion of the site in the community. At Foundation meetings, they explore all avenues to ensure the preservation of St. George's Church.

The press releases are available on our website: casemcq.ca

For more information:

Julie Miller

Project Agent

CASE-MCQ

casemcq.project.agent@gmail.com

www.casemcq.com

Source:

Emily Vidal

Communications Coordinator

CASE- MCQ

casemcq.communications@gmail.com

www.casemcq.com

Secrétariat aux relations
avec les Québécois
d'expression anglaise



CENTRE FOR ACCESS TO
SERVICES IN ENGLISH
CENTRE D'ACCÈS POUR
SERVICES EN ANGLAIS

COMMUNIQUÉ DE PRESSE Pour diffusion immédiate

Concert dans le cadre des Journées du Patrimoine religieux, *450 ans de chants*

(Drummondville, 2 sept. 2021) – L'Ensemble vocal St. George, un octuor composé pour l'occasion qui réunit des choristes expérimentés de la région, dont certains membres du Chœur Bella Voce, présente un concert de chants historiques tirés de la tradition protestante, allant de la Renaissance à la fin des années 1800.

Le programme comprend des compositions de Martin Luther, Thomas Tallis, J.S. Bach et Louis Bourgeois, entre autres. Au moins l'un des chants au programme aurait certes été connu des premiers pionniers de Drummondville.

La conteuse estrienne Julie Miller, également membre du conseil d'administration de la Fondation St. George, partagera des histoires et anecdotes pour éclairer l'évolution de cette tradition rassembleuse des églises protestantes et pour placer chacun des chants dans son contexte historique.

Le concert se tiendra dans le cadre des Journées du patrimoine religieux. Deux représentations auront lieu dans la MRC de Drummond : Samedi le 11 septembre à l'Église anglicane St. George à Drummondville, et dimanche le 12 septembre à l'Église Unie de Durham Sud. Chaque concert d'une durée de 45 minutes débutera à 14h00. L'entrée est gratuite. À part le concert, les portes de l'église seront ouvertes au grand public de 13h à 16h les 11 et 12 septembre. Des bénévoles seront sur place pour offrir des visites guidées.

À propos du Centre d'Accès pour Services en Anglais

Le Centre d'Accès pour Services en Anglais offre un soutien et des ressources pour faciliter et promouvoir le bien-être de la population anglophone des régions de la Mauricie et du Centre-du-Québec. Nous aidons également à établir des liens avec la communauté au sens élargie du terme. Nos programmes de santé, d'éducation et de bien-être visent à bâtir une communauté grâce à des activités familiales et des ateliers stimulants pour tous les âges. Pour plus d'informations, veuillez visiter notre site Internet à <https://www.casemcq.com/> ou consulter notre page Facebook à <https://www.facebook.com/casemcq>.

À propos de la Fondation St. George

La Fondation St. George est un organisme de protection du site du patrimoine de l'Église St. George. Leur mission est de préserver et mettre en valeur leur héritage religieux et culturel. Leurs membres du conseil de la Fondation et les bénévoles s'activent à mettre le site et les bâtiments de l'Église St. George en valeur en respectant un juste équilibre entre les réparations, les restaurations et la promotion du site dans la communauté. Lors des rencontres de la Fondation, ils explorent toutes les avenues pour assurer la préservation de l'Église St. George.

Les communiqués de presse sont disponibles sur notre site Internet: www.casemcq.ca

Pour plus d'informations:

Julie Miller

Agente de projet

CASE-MCQ

casemcq.project.agent@gmail.com

www.casemcq.com

Source:

Emily Vidal

Coordonnatrice des communications

CASE-MCQ

casemcq.communications@gmail.com

www.casemcq.com